
R E F E R A T 

fra styremøte i Nordmøre forsvarsforening (NF) fredag 28. juli 2023 kl.1800. 

Møtestad: Krigsminnesamlinga på Aasen, Surnadal. 

Desse møte: Olav Jostein Holten, Halvor Flatekval, Ivar Edmund Vaten, Lars 
Indreiten. Forfall var meldt fra Jo Inge Øverland. 1. varamedlem Lars Hønsvik 
var innkalla og møte. 

Saker �l handsaming: 

Sak 1. Referatsaker 
a. Svar frå ordføraren i Heim kommune, Odd Jarle Svanem, vedrørande 
foreningas skriv dat. 25.06.2023, flagging ved bauta over krigsdeltakarar på 
Liabø i Heim. 
b. Nyt medlem i NF.  Ole Peter Karlsvik, 6680 Halsanaustan. 
c. Økonomi. Kasserar Halvor Flatekval orienterte om økonomien. 
Pr. dato har NF kr. 82.250,- på konto i bank. 
Det er kome inn ei gåve på kr. 5000,-frå Sparebank 1 Nordmøre. 

Sak 2. Forsvarshistorisk tur �l Kvalvik fort på Frei. 
I samarbeid med Nordmøre brigadeveteranforening er det vedteke at årets 
forsvarshistoriske sommertur blir lagt �l Kvalvik fort på Frei. 
Vedtak: 
Forsvarshistorisk sommertur planlegges �l onsdag 30 august 2023. Oppmøte 
ved Kvalvik fort kl.1200. Den enkelte deltakar tek med mat/drikke for turen. 
Skyss besørges av den einskilde. Det hens�lles �l å planlegge samkjøring. Turen 
kunngjøres i god �d på foreninga si heimeside, samt Trollheimsporten og 
Todalen.no. Ansvarleg: Sekretæren. Leiar tek kontakt med Kvalvik fort si 
venneforeining for å avtale om muleg få ei orientering under befaringa. 

Sak 3.  8. mai 2024. Planlegging av markering. 
Vedtak: 
Markering av 8 mai 2024 vert halde med blomsternedlegging og kort tale ved 
Vinje kyrkje ( krigsfangekyrkjegarden ), 
Liabø ( ved bautaen over krigsdeltakarar ), 
ved Åsskard kyrkje ( gravminne over krigsdeltakar ) og 
Stangvik kyrkje ( gravminne over krigsdeltakar ). 



Sak 4. Vedlikehald av skri� på gravstein for krigshelt på Aure.                                                              
På Aure kyrkjegard er det reist ein gravstein over krigshelten og skipskapteinen 
John E. Thevik f. 30.01.1893 d. 23.01.1959. Nede på steinen står det: «Reist av 
Aure kommune med takk for tapper innsats i krigen 1940-1945.» På Aure 
kyrkjegard er netopp bautaen over falne under siste verdskrigen blit oppfriska 
når det gjeld namn og symbol elles. Her har det vore u�ørt eit bra arbeide. 
Gravsteinen over John E. Thevik treng og ei oppfriskning når det gjeld skri�a. Da 
Aure kommune i si �d kosta oppføring av gravsteinen synes det naturleg at 
kommunen også tek på seg kostnaden med vedlikehaldet.  

Vedtak: 
Nordmøre forsvarsforening meiner det er svært vik�g at bautaer, gravsteinar og 
minnesmerker som er reist for heltemodig innsats under siste verdskrigen blir 
haldne vedlike. Dete vil være med å vise respekt for den innsatsen som blei yt 
under krigshandlingane. Nordmøre forsvarsforening vil tru at det naturlege vil 
være at dei som har reist bautaer, gravsteinar og minnesmerke også syter for å 
dekke kostnadene med vedlikehald, i dete �lfelle Aure kommune. 
Saka endes Aure kommune v/Ordføreren 

Sak 5. Fram�d utdanning i Forsvaret. 
Det viser seg at ny organisering av forsvaret, der det er foreslåt nye avdelinger 
med betydelig fleire mannskaper/befal og utstyr vil mangle leiarar, da dagens 
skoler og utdannings�lbud ikkje tar høgde for dete. 
Vedtak: 
Lars Hønsvik og Lars Indreiten får fullmakt �l å utarbeide eit skriv om dete som 
sendes Møre-benken og Trøndelags-benken på Stor�nget i løpet av høsten. 

Sak 6. Tildeling av Norges Forsvarsforenings heiderstegn �l Johannes J. Vaag. 
Vårt medlem og mangeårige styremedlem Johannes J. Vaag er blit �ldelt NFF 
sit heiderstegn for sin mangeårige innsats for forsvarsforeninga og 
forsvarssaka. Heiderstegnet utdeles vanlegvis på NFF sit årsmøte, men Vaag 
hadde ikkje høve �l å møte der. Nordmøre forsvarsforening er vorten forespurd 
om å halde ei �lstelning slik at heiderstegnet vert delt ut og at 
president/visepresident kan møte opp og forestå utdelingen. 

  



Vedtak: 
Styret i Nordmøre forsvarsforening er sers glade for at Johannes Vaag er vorten 
�lldelt heidertegnet, noko som er vel fortent. Styret tar sikte på at �lstelninga 
vert halde på Hammerstuene, Surnadal, i løpet av oktober 2023. Aktuelle 
datoer er onsdagene 4,11,18, og 25 oktober. Leiaren får fullmakt �l å arbeide 
vidare med saka. Det er ynskeleg at den som møter frå presidentskapet held eit 
foredrag på �lstelninga og at denne blir åpen for alle interesserte. 

Møtet slut kl.2015. 

 

Lars Indreiten 
sekretær 

 


